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POVODŇOVÁ SITUACE V NAŠEM MĚSTĚ 2024

Dovolte mi vás v krátkosti informovat 
o povodňové situaci, která v našem městě 
a obcích nastala od 13. 9. do 20. 9. 2024.

Na  základě meteorologické  výstrahy 
ohledně  srážek,  které  se  předpovídaly 
na Šumavě ve výši až 150 l/m2, se dle po-
vodňových modelů města  předpokládalo, 
že  řeka Blanice  nás může  ohrozit. Toto 
skutečně  nastalo  a  krizový  štáb,  který  se 
v pátek 13. 9. 2024 sešel a vydal upozornění 
pro obyvatele v povodňovém území, že se 
nepředpokládá do 14. 9. 2024 překročení 
II. SPA, avšak aby byli obezřetní a sledo-
vali aktuální  informace vydávané městem 
Protivín. Byly  v  pohotovosti  jak  krizový 
štáb,  tak  integrovaný  záchranný  systém, 
Policie ČR a MP Protivín. Následně se hla-
dina Blanice zvedala a 14. 9. 2024 dosáhla 
I. SPA s předpokladem, že se v odpoledních 
hodinách dostane na II. SPA. K tomu došlo 
14. 9. 2024 v 18:40 hod. a automaticky 
byla svolána povodňová komise,  která 
navázala na  jednání krizového štábu. Náš 
předpoklad, že řeka Blanice dne 14. 9. 2024 
nedosáhne III. SPA, byl potvrzen.

I přesto jsme byli připraveni na změnu 
situace, na hasičské zbrojnici bylo k oka-
mžité distribuci připraveno dalších cca 1500 
pytlů s pískem, když již cca 1100 pytlů bylo 
použito a buď na základě žádostí rozvezeno 
k jednotlivým domům v záplavovém území, 
nebo předáno přímo na hasičské zbrojnici 
majitelům nemovitostí. Město rádo pomůže 
všem, kteří o to požádají, avšak je třeba si 
uvědomit, že ochranu svého majetku před 
povodněmi si zajišťuje každá fyzická a práv-
nická osoba sama.

Dne 15. 9. 2024 v 00:43 hod. dosáhla 
hladina III. SPA. V průběhu 15.–16. 9. se 
hladina vody zvýšila ještě o 7 cm. Následně 
řeka Blanice klesla na II. SPA, ve kterém 
se držela až do 17. 9. do 9:38 hod. Řeka 

kulminovala dne 17. 9. v 19:33 hod. a byla 
totožná s kulminací dne 15. 9.

Všechny modely  výpočtů,  které  po-
vodňová  komise  vypracovala,  se  potvr-
dily  a  III.  SPA  jsme přesáhli  jen  o  5 cm. 
Po čtyřech dnech jsme sice vyčerpaní, ale 
šťastní, mohli konstatovat, že voda v žádném 
případě se nemůže dostat do obytných částí 
jednotlivých domů a budov v povodňovém 
pásmu.

Povodňová komise má za úkol ob-
jektivně a přesně informovat obyvatele, 
a to také dělala. Není možné  lidi  strašit 
a vyvolávat v nich obavu, pokud víme, že 
taková situace nenastane. Pracujeme s údaji 

měření v Husinci, Bavorově a Protivíně, kde 
Protivín je již údaj, který je důležitý pro ob-
ce Myšenec a Maletice. Rovnice, kde máte 
jen dva údaje a ostatní neznámé, čímž jsou 
zejména přítoky z Bavorova do Protivína, 
se v čase srovnávají a počítá se i s tím, že 
všechny  přítoky  se  nedostanou  ze  100 % 
do Blanice a zase naopak, že všechna voda 
z Blanice se nedostane do Otavy. Toto vše 
jsme zohlednili a naše prognózy byly chi-
rurgicky přesné a výška hladiny, kterou jsme 
předpokládali, skutečně byla na centimetr 
dosažena.

Během  celé  povodňové  situace  bylo 
nepřetržitě monitorováno  celé  záplavové 
území včetně monitoringu odtoků a přítoků 
od Husince až po Maletice. Zároveň byla 
monitorována i řeka Otava.

Na závěr mi dovolte poděkovat krizo-
vému štábu a povodňové komisi, hasičům, 
Policii ČR a MP, OS TS a všem, kteří nám 
pomohli nebo pomoc nabídli.

Pár údajů pro vás:
–  největší průtok Bavorov 113,9 m3/s
–  největší průtok Protivín 127,5 m3/s
–  maximální odtok Husinec 59,38 m3/s
–   maximální  hladina  Protivín  3,52 m  – 

III. SPA.

Práci povodňové komise, krizového 
štábu a všech zúčastněných složek IZS 
hodnotím jako vysoce profesionální a by-
lo mi ctí s Vámi spolupracovat.

Jaromír Hlaváč,
starosta města
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